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Dětem na cestu 
  
 Prázdniny jsou nenávratně za námi a začíná opět 
pravidelné putování za poznatky a vzděláním. Asi to v těch 
školách někde umí, protože několik dětí mi řeklo, že se již do 
školy těší. A nebyli to bezelstní prvňáčci, ale naopak ostřílení 
mazáci. Pravděpodobně se ani tak netěší na nasávání nových 
vědomostí, jako na party spolužáků a nové zážitky, které se nedají 
zažít nikde jinde, než  jen a jen ve školních lavicích.  
 
 Pedagogům začal školní rok již  koncem srpna přípravou 
tříd, výchovně – vzdělávacích plánů a další spousty povinné 
agendy, která je asi nejlépe do startu nenaladila. Ale nicméně si 
myslím, že i oni se svým způsoben na školáky těší, protože děti je 
díky své  živelnosti udržují ve stavu permanentní pohotovosti a 
tudíž i dobré  fyzické a psychické kondici. 
  
 Naše  základní škola přivítá letos tři prvňáčky, jednu 
novou žačku a  počet dětí  tím  utěšeně vzroste na  18 žáků.  
Mateřská školka je  až na jedno místo obsazena – bude ji 
navštěvovat 14 dětí. Pedagogické složení školy zůstalo beze 
změn.  
 
 Dětem a pedagogům přejeme i touto cestou do nového 
školního roku hodně hezkých zážitků, vzájemného pochopení a 
hlavně aby si obě strany mohly za 10 měsíců říci – byla to 
opravdu škola hrou.  
 
      Crhounková   
 
             

Kdo je náš nový pan farář?  
 

Vážení čtenáři, spoluobčané, drazí bratři a sestry v Kristu! 
Jsem rád, že Vás mohu touto cestou oslovit a zároveň se i 

představit. Jmenuji se Marek Žukowski a pocházím z Mostů u 
Jablunkova, které leží na okraji Beskyd u polských hranic. 
Narodil jsem se před 28 lety a v Mostech u Jablunkova jsem 
vyrůstal a absolvoval celou osmiletou základní školu. Po 
absolvování základní školy jsem se rozhodl pro Střední 
průmyslovou školu elektrotechnickou v Havířově, kde jsem 
studoval obor zaměřený na počítače. Tam jsem také úspěšně 
složil maturitní zkoušku. 

Už během posledních dvou let na střední škole jsem přemýšlel 
nad tím, kterým směrem se v životě ubírat. Rozhodl jsem se pro 
službu Bohu a lidem jako kněz. Po psychotestech a přijímacím 
pohovoru před komisí na biskupství jsem v září 1998 nastoupil do 
Teologického konviktu v Litoměřicích, což je jakýsi „nultý“ či 
přípravný ročník před vstupem do kněžského semináře a na 
teologickou fakultu. Tam jsem prožil rok a po zvládnutí 
přijímacích zkoušek jsem nastoupil do prvního ročníku na 
Cyrilometodějskou teologickou fakultu Univerzity Palackého 
v Olomouci a do Arcibiskupského kněžského semináře. 

Studium a formace v semináři u nás trvá pět let. Já jsem si však 
tuto dobu o jeden rok prodloužil. Po druhém ročníku jsem totiž 
nastoupil základní vojenskou službu u Výcvikového praporu 
vzdušných sil v Olomouci. 

Po návratu z vojenské služby jsem pokračoval ve studiu, které 
jsem ukončil diplomovou prací a státní závěrečnou zkouškou. 

Po ukončení studií jsem byl ostravsko-opavským biskupem 
Františkem Václavem Lobkowiczem vysvěcen na jáhna. Mé první 
působiště bylo v Karviné. Po roční jáhenské službě jsem byl 
v roce 2006 vysvěcen v Ostravě na kněze. Mým dalším 
působištěm byl na jeden rok Hnojník a poté jsem se přestěhoval 
na nové působiště do Hlučína. Z Hlučína jsem byl otcem 
biskupem poslán do farnosti Malá Morávka, abych spravoval 
nejen tuto farnost, ale také farnosti Andělská Hora, Dolní 
Moravice, Rudná pod Pradědem a Václavov u Bruntálu. 

Jsem tedy tady pro Vás a těším se na setkání a vzájemná 
poznávání se ať už to bude při jakékoli příležitosti.  

Jsem otevřený jakémukoli dialogu, takže se neváhejte v jakékoli 



věci na mě obrátit. Také se těším, že společně s vaší pomocí se 
podaří mnoho dobrého uskutečnit. 

Přeji vše dobré a dětem a studentům dobré vykročení do nového 
školního roku. 

 
P. Mgr. Marek Žukowski – Váš duchovní správce 

Kontakt: 
Malá Morávka č. 31 
Tel.: 554 273 110 
E-mail: rkf.malamoravka@doo.cz 

 
Pana faráře srdečně mezi nás vítáme a přejeme mu hodně 

úspěchů a hlavně Božího požehnání jak v osobním životě, tak i  
při jeho pastorační činnosti v naší obci.  

 
   °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 
Proč jsme nesvítili 
 Při poslední bouřce došlo ke zkratu na el.vedení veřejného 
osvětlení a zničení izolátoru. Poruchou bylo vyřazeno veřejné osvětlení 
od trafostanice u Urbaníků, č.p. 127 směrem na Novou Rudnou. O 
závadě byl informován pan Utěkal, který nám provádí drobné opravy a 
údržbu VO. Při obhlídce zjistil poškození izolátoru, byla nutná jeho 
výměna.  Sehnat daný typ byl celkem oříšek, protože se jedná o izolátor 
starý 40 let. K jeho bezpečné výměně bylo potřeba objednat plošinu a 
zajistit vypnutí el. proudu. Společností ČEZ nám bylo sděleno, že si 
máme podat písemnou žádost o vypnutí a vyhovět nám bude možné za 
20 dnů. To je hodně dlouhá doba a tak se hledalo další řešení. Vstříc 
nám vyšly Technické služby Bruntál. Druhý den po domluvě stálo auto 
s plošinou a elektrikářem  před OÚ. Se zarezlýma šroubama se muselo 
do dílny. S použitím speciálních rukavic se podařilo izolátor nakonec 
vyměnit bez nutnosti vypnutí el. proudu.  
 O situaci se rozepisuji podrobněji z důvodů častých dotazů 
našich občanů proč a kdy. Snažili jsme se věc vyřešit v co možném 
nejkratším termínu, protože není příjemné , když od někoho dostanu 
facku a pro tmu nevím od koho – jak trefně poznamenala jedna paní. 
Nyní už opět svítíme díky vstřícnosti pracovníků TS Bruntál a pana L. 
Lahučkého. Poděkovat musím i panu Utěkalovi, že se mu podařilo 
sehnat historický izolátor.     
        
     Radomír Tománek 
         místostarosta 

Den obce 
 
 I ten letošní máme už za sebou. Děti si vyhrály, dospělí se 
zabavili, výherci tomboly dotěšili a organizátoři si hluboce 
oddechli.  
Pro pořádek uvádíme  poděkování všem sponzorům, kteří přispěli 
do opravdu bohaté tomboly: 
Město Andělská Hora, Ing.Bednář, p. Dany Jaroslav, fa. Gardena, 
prodejna Hruška, Ing. Chmela,  p. Vladimír Klech, JUDr.  
Jaroslav Kutil, Pension Mariana, Ing. Mackovík,   p. Zdeněk 
Mitáš, fa. Ostram, rodina Otáhalova, Ing. Jiří Plesník, Obec 
Rudná pod Pradědem,  Ing. Milan Theimer, p. Radomír Tománek,  
Technické služby Bruntál, Teplo Rýmařov, Svaz žen Rudná/Pr. p. 
Vladimír Urbaník, pí. Alena Valentová, Veterinární služby 
Bruntál a p. Martin Wiltsch.  
 V neposlední řadě chci touto cestou poděkovat já osobně 
všem našim zaměstnancům za nesmírnou ochotu, obětavost a 
neskutečnou vstřícnost při organizaci Dne obce. Příprava musela 
být zajištěna vedle zvládání všech běžných pracovních povinností 
a dělat něco nad rámec s takovou ochotou, jakou projevili všichni 
si doopravdy veřejnou pochvalu zaslouží. 
      Crhounková 
Jak se střílelo 
 
 Z iniciativy pana Ing. Plesníka si měli možnost naši 
občané na Dni obce  vyzkoušet své  dovednosti ve střelbě ze 
vzduchovky.  
A kdo měl nejpřesnější mušku?  
 
Pořadí Do 14ti let 15-18let Ženy Muži Absolutně 

1. Ruzicka Votěch. Urbaník Josef jr. Cyprichová 
Ivana 

Kobylka Jiří Urbaník Josef 
jr. 

2. Dvorský M.atouš Čepica Vladimír 
Urbaník Pat.rik 

Paříková 
Hedvika 

Calábek Petr Cyprichová 
Ivana 

3. Plíšek Michal Smolka Tomáš Moslerová 
Barbora 

Kotlár 
František 

Kobylka Jiří 

Výkony našich občanů byly velmi slušné a možná bychom měli 
do budoucna pouvažovat a vyloženě střeleckém dni.  
       Crh. 
 
   °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°  
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Loučení s prázdninami 
 

Komise pro práci s mládeží připravuje pro naše děti na 
neděli 7.9.2008 

 
Rozloučení s prázdninami 

 
Sraz na dětském hřišti ve 14.00 hod. Program bude upřesněn 

na vývěsce v prodejně.  
     Barbora Moslerová 
 
  °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 
        Pomozme dětem  
  

 Naše škola a komise pro práci s mládeží se připojily k 
 celorepublikové akci 

 
Zapojte se a pomáhejte dětem s diabetem  - 
 sbírejte s námi víčka z plastových lahví.  

 
Víčka z PET lahví jsou nepatrnou částí domácích odpadů a 
přesto můžou být užitečné.  Sběr víček přispěje k zakoupení 

senzorů pro měření glykémie.  
Sběrnými místy  v obci jsou základní škola a obecní úřad.  

 
°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 

 
   VOLBY 
 
17. a 18. října se uskuteční volby do krajských zastupitelstev a 
1/3 senátu Parlamentu ČR. V našem regionu se bude volit pouze 
do krajského zastupitelstva Moravskoslezského kraje. Pro tyto 
volby byl místostarostou obce ustanoven počet členů volební 
komise 5 + 1 náhradník.  

 
                           °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 
 
 
 

Upozornění školní jídelny 
  
 Školní jídelna zahájí provoz  v pondělí 1.9. Pro informaci 
rodičům uvádím, že ceny jídla zůstávají beze změn, tj. 
mateřská škola : 2 x svačinka + oběd 25Kč,  
základní škola  : 1x svačinka 11Kč, oběd hradí obec 
cizí strávníci     : oběd 45Kč 
Pro odhlašování stravy platí : první den nemoci dítěte je nárok 
vzít si oběd do jídlonosiče, pak není nárok na odebírání stravy. 
Strava se odhlašuje den předem do 14ti hodin buď přímo u 
kuchařky paní Kobylkové, nebo u paní Crhounkové. Pokud 
nebudete mít odhlášenou stravu, budete muset stravné uhradit v 
plné výši, včetně režijních nákladů.  
Stravné se hradí vždy do 15.v měsíci a prosím o dodržování 
termínů.   Za pochopení děkuji. 
      Crhounková 
    
 
POZVÁNKA NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
 
Zasedání zastupitelstva obce se bude konat ve středu, 24.9. 2008 
v 18.00 hod zasedací místnosti OÚ.  
 
Další upozornění  obce. 
  
 V době od 18.9. do 24.9. bude čerpat účetní obce 
dovolenou.  
 
Obec žádá majitele automobilu Škoda 120 červené barvy, SPZ 
BRB 31-80, aby své vozidlo neprodleně odvezl z lokality, kde jej 
již několik týdnů zanechal.   
 
Zakládat černé skládky je v rozporu se zákonem a vyhazovat 
odpad v obecním katastru, když obec hradí odvoz 
velkoobjemového odpadu je v rozporu se zdravým rozumem. 
Proto upozorňujeme dotyčné – rozumu mdlého,  že v případě 
dopadení na místě činu se vystavují několikatísícové pokutě.   
 
 
 



V září oslaví své narozeniny 
 

pan Karel Cigán   69 let 
pan Michal Dani   60 let 
pan Petr Dimiděnko  61 let 
pan Jan Klimek   65 let 
paní Zuzana Luterová  87 let 
pan Karel Škráček   71 let 
 

Všem oslavencům srdečně gratulujeme !  

 
 
 

V srpnu se slečně Zuzaně Pernicové a  
panu Antonínu Zemančíkovi narodil 

 
syn Miroslav 

 
Rodičům přejeme hodně štěstí  a radosti , děťátku 

především zdraví a krásné dětství 
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